
PROTOKÓŁ Nr XLV/2014
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 24 września 2014 roku
W sesji udział wzięli:
a) czternastu radnych Rady Gminy - wszyscy obecni

    spóźnieni:                                                       - P. Pałubicki, K. Badowski – 10.20

                                                                              M. Mnich – 11.15      

b)  Wójt Gminy - Eugeniusz Dańczak
c) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
d) Radca Prawny - Artur Madeła
e) Kierownik OPS                                               -  Krystyna Szustak
f) Dyrektor GOK                                                -  Anna Pietrzak
g) Dyrektor Gimnazjum                                     -  Małgorzata Kowalska
h) p.o. Dyrektora Sz. P. w Gogolewie               -  Iwona Warkocka
i) Prezes ZGK Spółki z o. o.                            -  Mirosław Klemiato

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XLIV sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmiany uchwały nr XXVI/182/2013 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30
stycznia 2013 roku w sprawie podziału Gminy Dębnica Kaszubska na stałe obwody
głosowania,  ustalenia  ich  numerów,  granic  i  siedzib  obwodowych  komisji
wyborczych, 
b)  określenia  rodzaju  dodatkowych  usług  świadczonych  przez  Gminę  Dębnica
Kaszubska  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wielkości cen za te usługi, 
c) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
składanej przez właścicieli  nieruchomości  położonych na terenie Gminy Dębnica
Kaszubska,
d)  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi
oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik,
e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu.

3. Przyjęcie  planu  nabywania  do  zasobu  mienia  komunalnego   Gminy  Dębnica
Kaszubska z dnia 16.09.2014 r.  

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał – uwagi do
sprawozdania.

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami :
a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej

6. Interpelacje radnych. 
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.  
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Przebieg sesji:

1a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  dokonała  otwarcia  sesji  Rady

Gminy  stwierdzając  prawomocność  obrad.  Otwarcia  dokonała  o  godz.  10.05  w  sali
konferencyjnej Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję
Rady Gminy.

Z uwagi na śmierć w okresie międzysesyjnym p. Jadwigi Mułyk Dyrektora Szkoły
Podstawowej  w  Gogolewie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła
wszystkich zgromadzonych o uczczenie minutą ciszy jej pamięci.

b/
Przewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża poinformowała, że przebieg sesji

zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.
Wójt  Gminy poprosił  o  przyjęcie  na dzisiejszej  sesji  następujących projektów uchwał:  
w pkt. 2 f uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie maksymalnej wysokości pożyczek
i poręczeń udzielanych przez Wójta Gminy Dębnica Kaszubska w 2014 roku, w pkt. 2g
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Dębnica Kaszubska na rok 2014,
w  pkt.  2h  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  poparcia  dla  realizacji  przedsięwzięcia  pn.
„Budowa  Zakładu  Termicznego  Przetwarzania  Odpadów  w  Gdańsku”  oraz  w  pkt.  2i
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/216/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w
sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Niepoględzie, Grabówko na lata 2009
– 2016” z dnia 5 czerwca 2009 r. 
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła  głosowanie nad wnioskiem Wójta  
w sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektów uchwał. 
W  wyniku  głosowania  proponowane  projekty  uchwał  zostały  przyjęte  jednogłośnie  do
porządku obrad /11 za,0 przeciw, 0 wstrzymujących/.
Przewodnicząca Rady Agnieszka  Łomża zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po
przyjętych zmianach.
W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 11 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymujących. 

c/

Do   protokołu z  sesji  Rady Gminy  nr   XLIV z dnia 28 sierpnia  2014 r.   uwag nie
wniesiono.
W  wyniku  głosowania  protokół  został  przyjęty  jednogłośnie  /11  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących.

Ad 2

a)
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  

Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  
nr  XXVI/182/2013  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  30  stycznia  2013  roku  
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w sprawie podziału Gminy Dębnica Kaszubska na stałe obwody głosowania, ustalenia ich
numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik  
nr 1 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany  przez   wszystkie  Komisje  Rady  w  dniu  22  sierpnia  2014  r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /11 za, 0 przeciw,
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLV/331/2014 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

b)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  rodzaju
dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Dębnica Kaszubska w zakresie odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli  nieruchomości i  zagospodarowania tych odpadów
oraz wielkości cen za te usługi 
Wiceprzewodnicząca  Rady  Elżbieta  Fryckowska  odczytała  projekt  uchwały  wraz  
z uzasadnieniem  /załącznik nr 2 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 22 września 2014 r. 
i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /11 za, 0 przeciw,
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLV/332/2014 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

c)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wzoru  deklaracji  
o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli
nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  Elżbieta  Fryckowska  odczytała  projekt  uchwały  wraz  
z uzasadnieniem /załącznik nr 3 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 22 września 2014 r.
i uzyskał pozytywną opinię.
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Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLV/3332014 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

d)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę Fryckowską o odczytanie projektu uchwały w sprawie  wyboru metody ustalenia
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty  
i ustalenia stawki opłaty za pojemnik
Wiceprzewodnicząca  Rady  Elżbieta  Fryckowska  odczytała  projekt  uchwały  wraz  
z uzasadnieniem /załącznik Nr 4 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 22 września 2014 r.
i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLV/334/2014 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

e)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie   udzielenia  pomocy
finansowej Powiatowi Słupskiemu.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały /załącznik nr 5
do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 22 września 2014 r.    .
Radni nie uzgodnili stanowiska.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radny M. Olech postawił wniosek, by dokonać zmiany kwoty dotacji na budowę dróg
dla  Starostwa  Słupskiego  z  planowanej  kwoty  1.500.000  zł  na  500.000  zł.  Uważa,  
że w związku z mniejszym zakresem planowanych robót nie musimy w przyszłorocznym
budżecie  blokować  naszych  środków.  Jednocześnie  zwrócił  się  do  p.  Bejnarowicza  –
radnego rady Powiatu z zapytaniem, dlaczego w jednych gminach planowane są prace
drogowe full wypas, a dla innych za te same pieniądze gorsze?
Wójt  zauważył,  że  na  terenie  naszej  gminy  za  tę  kwotę  mają  być  wykonane  prace
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remontowe na odcinku 6,4 km, a w Kobylnicy na dużo mniejszym odcinku. 
Pan I. Bejnarowicz poinformował, że Starostwo w ramach „schetynówki” chce realizować
projekt drogowy za kwotę 6 mln zł. Ta kwota przypadła do podziału w równych częściach
na  gminy  Dębnica  Kaszubska,  Słupsk  i  Kobylnica.  Na  terenie  naszej  gminy  ma  być
realizowany remont drogi wraz z jej poszerzeniem do Łabiszewa, jest to odcinek 4 km.
Wójt zauważył, ze ta droga nie wymaga naprawy kosmetycznej, a naprawy technicznej.
Zapewnił,  że  będzie  uczestniczył  w  obradach  najbliższej  sesji  Rady Powiatu  i  będzie
zabiegał o inne potraktowanie naszej gminy przy realizacji tego zadania. Chce, byśmy byli
traktowani  na  równi  z  innymi  gminami.  Uważa  także,  że  powiat  może  nas  wspomóc
bardziej niż pozostałe dwie gminy. Takie traktowanie nie rozwiązuje naszych problemów 
z  infrastrukturą  dróg  powiatowych.  Ta  droga  nie  może  dłużej  czekać  na  remont,  nie
możemy już przesuwać terminu realizacji  tego zadania.  Uważa,  że  należy uszanować
nasze argumenty. Jako samorząd chcemy pokazać, że możemy partycypować w kosztach
w wyższej kwocie niż przy obecnych, zaplanowanych na ten cel środkach.
Radny Powiatowy I. Bejnarowicz  ponownie wskazał, że wartość projektu wynosi 6 mln zł 
i jest równo podzielona na 3 gminy. Występując z wnioskiem Starostwu zależało na jak
największej  ilości  partnerów,  gdyż  takie  wnioski  są  wyżej  oceniane.  Zgadza  się,  
że najlepszym rozwiązaniem jest jej  remont w całości.  Z informacji  jakie posiada, były
ustalenia  Wójta  ze  Starostą,  że  w  tym  etapie  robimy  odcinek  do  Łabiszewa  wraz  
z poszerzeniem.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, jakie są dalsze plany
dla tej drogi?
Radny  Powiatowy  I.  Bejnarowicz  poinformował,  że  jak  pojawią  się  kolejne  środki
zewnętrzne, to prace na tej drodze będą kontynuowane.
Radny P. Pałubicki uważa, ze gminy Słupsk i Dębnica Kaszubska oraz Powiat to już jest
partnerstwo.  Uważa,  że  z  tego  projektu  należy  wyłączyć  drogę  do  Lubunia,  a  kwotę
zaplanowaną na tę drogę przeznaczyć na remont naszej drogi w stronę Podola Małego.
Jako radny będzie ripostował wniosek radnego M. Olecha. To, że mamy zabezpieczone
środki  na  realizację  tego  zadania,  jest  argumentem  dla  Wójta  w  rozmowach  
ze Starostwem i Radą Powiatu. Jeżeli  w ramach tego projektu uda się nam wykonać  
tę drogę do Podola Małego, to mieszkańcy będą już zadowoleni. Chodzi o wywalczenie
tych środków na ten cel i jest to zadanie dla naszych radnych powiatowych i Wójta Gminy.
To  zadanie  jest  dla  nas  bardzo  ważne,  dlatego  jest  przeciwny  wnioskowi  radnego  
M. Olecha. Musimy jako samorząd pokazać, że jesteśmy gotowi do udźwignięcia tego
ciężaru. 
Radny K. Żukowski zauważył, że rozmowy dotyczące tego tematu trwają od dłuższego
czasu. Jest już inny podział zakresu prac niż na wstępie. Zastanawia się, co zrobiliśmy, 
by nie  utracić  inwestycji  na  tej  drodze? Chcemy zablokować  1,5  mln  zł  na  realizację
zadania, ale czy nam się to uda?
Radny Powiatowy I. Bejnarowicz zauważył, że o środki na dalszą realizację tego zadania
można  zabiegać  w  przypadku  pojawienia  się  programów  z  Narodowego  Programu
Przebudowy Dróg Lokalnych – tak jak było planowane. Można także to zadanie realizować
przy współpracy 50%/50% z powiatem, tak jak czyniono to w przypadku prac na innych
drogach powiatowych. 
Radny M.  Olech uważa,  że na gminach wymusza się  tak  duży udział  finansowy przy
realizacji zadań na drogach powiatowych, które nie są własnością samorządu.
Wójt stwierdził, że w projekcie  jest zapis o remoncie tej drogi na odcinku Borzęcinko –
Dobieszewo, tak jest w uzasadnieniu do uchwały. Teraz rzucają nam ochłapy.  Nam się
obcina zakres robót i planowany kilometraż. Uważa, że droga do Lubunia może poczekać.
Ta oferta nie jest dla nas zachęcająca. Ta droga nie może dłużej czekać. 
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 Radny Powiatowy I. Bejnarowicz zauważył, że bez poszerzenia  możemy zrobić dłuższy
odcinek tej drogi a poszerzenie zmienia zakres prac.
Wiceprzewodnicząca  Rady  E.  Fryckowska  zastanawia  się,  gdzie  jest  przekłamanie.  
Nie rozumie, jak to jest, że projekt zakłada co innego niż ustne ustalenia?
Radny Powiatowy I. Bejnarowicz stwierdził, że z projektu wynika zakres prac na odcinku
6,2 km, ale bez poszerzenia. Wczoraj zapoznał się z załącznikiem do umowy i zwrócił
uwagę, że ujęto tam odcinek 4 km. Zwrócił się z zapytaniem, dlaczego tak się dzieje?
Wicestarosta poinformował go, że ta zmiana nastąpiła po rozmowach z Wójtem Gminy,
który uważa, że należy wykonać planowany remont wraz z poszerzeniem.
Radny P. Pałubicki zauważył, że w tej chwili wracamy do naszej dyskusji poniedziałkowej,
która odbyła się na posiedzeniu wspólnych komisji i dotyczyła tego, czy planowany remont
tej drogi robimy z poszerzeniem czy bez. Wiemy, że bez standardu wystarczy na remont
do Dobieszwea a ze standardami kawałek za Borzęcino.  On jest za wykonaniem bez
standardów do  Dobieszewa.  Uważa,  że  zawsze  można  wrócić  i  poszerzyć.  Uważa,  
że  należy wszcząć bój  ze Starostwem o te  2  miliony,  co  pozwoli  nam zrobić  odcinek
porządnie do Dobieszewa. Wykonanie prac na tej drodze, jego zdaniem,  odciąży ruch
przez Dębnicę Kaszubską i poprawi bezpieczeństwo użytkowników.
Wójt także uważa, że należy położyć na szalę konieczność budowy za taką kwotę drogi 
do  Labunia.  Nie  może  tak  być,  że  planowane  prace  na  tej  drodze  mają  tyle  samo
kosztować  co  na  naszym  terenie.  Uważa,  że  samorząd  powiatowy  powinien  sam  
to wyważyć. Uważa, że tam powinno się przeznaczyć 1 mln, a dla naszego samorządu 
3 mln. 
Radny  K.  Badowski  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  możemy  jeszcze  coś  w  tej  kwestii
wywalczyć?  Jeżeli nie, to uważa, ze dalsza dyskusja jest bezprzedmiotowa. 
Przewodnicząca Rady Gminy A. Łomża zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały
Rady Powiatu w Słupsku.
Radny K. Badowski ponownie zwrócił się z zapytaniem, czy możemy jeszcze negocjować?
Radny  Powiatowy  I.  Bejnarowicz  ponownie  wskazał,  że  w  pierwszym  założeniu  był
przewidziany odcinek 6,2 km a po spotkaniu Wójta ze Starostą wyszedł odcinek 4 km.
Wójt zauważył, że przy realizacji  tego zadania jesteśmy partnerem Starostwa a nie ich
poddanym.  Zwraca  uwagę,  że  tamte  gminy  na  przestrzeni  ostatnich  lat  dostały  dużo
wyższe środki na remonty dróg powiatowych niż nasz samorząd. Teraz chce skorzystać 
z  tego  i  dążyć  do  wyłączenia  gminy  Kobylnica  z  tego  projektu.  Chodzi  mu  o  równe
traktowanie tematu dróg powiatowych we wszystkich samorządach.
Radny  P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  ktoś  może  powiedzieć,  ile  samorząd
powiatowy  zainwestował  w  przeciągu  tej  kadencji  w  drogi  powiatowe  na  terenach
poszczególnych  gmin  wchodzących  w  skład  powiatu?  Nam  w  tej  chwili  chodzi  
o wybudowanie odcinka tej drogi do pierwszego porządnego skrzyżowania. Walczymy  
o dodatkowy milion od Starostwa na to zadanie.
Wiceprzewodnicząca  rady E.  Fryckowska  zwraca  uwagę  na  fakt,  że  z  uchwały  Rady
Powiatu jasno wynika, czego oczekują od samorządów gminnych. Uważa, że wykonanie
powinno być jak najlepsze.
Wójt stwierdził, że wydano już 1.200.000 zł na projekt, który obejmuje wszystkie te prace.
Borzęcino  obecnie  wygląda  jak  po  bombardowaniu.  Chodniki  są  fatalne.   Obecnie
składamy wniosek na „schetynówkę”, w którym odrzucamy część kosztów, które obejmują
budowę chodnika czy wycinkę drzew.
Radny Powiatowy I. Bejnarowicz poinformował, że projekt techniczny przebudowy tej drogi
był opracowany na przebudowę tej drogi w ramach RPO. Zakładano, że to zadanie będzie
realizowane ze środków, które pojawią się w RPO w nowy ej perspektywie.  W ramach
tego programu można liczyć  na dofinansowanie  w wysokości  75% wartości  zadania.  
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W  związku  z  tym,  że  pojawiła  się  „schetynówka”,  chcą  wejść  w  jej  realizację  z  tym
projektem.
Radny  P.  Pałubicki  zauważył,  że  może  niepotrzebnie  z  tą  drogą  wchodzimy  
w „schetynówkę”, może Starostwo powinno się wcześniej zwrócić z zapytaniem do gminy,
by wskazała inną drogę do tego programu. Może tej drogi byśmy nie ruszali?
Radny  K.  Żukowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  intencją  Wójta  jest  negocjowanie  
ze Starostwem dodatkowych środków na przedmiotową drogę?
Wójt poinformował, że tak. Ta droga jest w tak fatalnym stanie, że trzeba jak najszybciej
przystąpić do jej przebudowy. 
Radny K. Badowski stwierdził, że dajemy na tę drogę 1.500.000 zł i upoważniamy p. Wójta
do udziału w sesji rady Powiatu i zobowiązujemy do zabiegania o zwiększenie środków 
na tę drogę.
Radny P. Pałubicki zwraca się z pytaniem, czy jeżeli nie uda się wywalczyć większych
środków,  to  w  jakim  zakresie  chcemy realizować  tę  inwestycję?  Do  Dobieszewa  bez
poszerzenia czy do Łabiszewa w standardzie?
Radny K. Badowski zwrócił się z pytaniem, czy jak teraz skorzystamy ze „schetynówki”  
na realizację  tej  drogi,  to czy z chwila pojawienia się środków zewnętrznych w innym
programie, będziemy mogli się o nie ubiegać na dokończenie tego zadania?
Radny Powiatowy I.  Bejnarowicz poinformował,  że można. Udział  w „schetynówce” nie
wyklucza dalszej realizacji w ramach innego projektu.
Prezes ZGK zwraca uwagę, w związku z toczącą się dyskusją nad zakresem prac na tej
drodze, że jeżeli  wykona się remont bez poszerzenia tej  drogi, to stworzy się większe
zagrożenie dla uczestników ruchu drogowego. Każdy na tym odcinku przyspieszy z uwagi
na dobrą nawierzchnię. Uważa, że lepiej zrobić krótszy odcinek a ze standardami. Zwraca
także  uwagę,  że  jeżeli  w  przyszłości  powrócono  by  do  tematu  jej  poszerzenia,  
to spowoduje duże zwiększenie planowanych kosztów realizacji.
Radny  P.  Pałubicki  uważa,  że  należy  podjąć  uchwałę  w  takiej  wersji,  jak  została
przedstawiona  przez  Wójta,  a  p.  Wójt  niech  jedzie  na  sesję  rady  Powiatu  i  walczy  
o dodatkowe środki na ten cel
Radny A. Ślipek zwrócił się z zapytaniem, jaki odcinek drogi należący do gminy Słupsk ma
być remontowany w ramach tego projektu?
Radny Powiatowy I. Bejnarowicz poinformował, że odcinek 5,4 km. Ponadto zauważył,  
że  ta  droga  w granicach  gminy Słupsk  jest  w  dużo  lepszym stanie  technicznym niż  
w przebiegu przez teren naszej gminy.
Radny  Marcin  Olech  wycofał  wniosek  o  zmniejszenie  kwoty  dofinansowania  
z 1.5000.000 zł na 500.000 zł. 
Radny K. Żukowski zauważył, że nie akceptuje podejścia: „walczyliśmy, ale się nie udało”.
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLV/335/2014 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

f)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę Fryckowską o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie
maksymalnej  wysokości  pożyczek i  poręczeń udzielanych przez Wójta Gminy Dębnica
Kaszubska w 2014 roku. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik nr 6
do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 22 września 2014 r.
i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /12  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/. ( w trakcie głosowania nieobecny Zdzisław Botwinionek).

Uchwała otrzymała nr XLV/336/2014 i stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

g)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie   zmiany  uchwały
budżetowej gminy Dębnica Kaszubska na rok 2014.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt  uchwały  /załącznik  
nr 7 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 22 września 2014 r.
i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /12  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/. ( w trakcie głosowania nieobecny Zdzisław Botwinionek).

Uchwała otrzymała nr XLV/337/2014 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

h)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę Fryckowską o odczytanie  projektu uchwały w sprawie  wyrażenia poparcia dla
realizacji  przedsięwzięcia  pn.  „Budowa Zakładu Termicznego Przetwarzania Odpadów  
w Gdańsku”.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik nr 8
do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 22 września 2014 r.
i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Przewodnicząca  rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  pytaniem,  kto  zwrócił  się  z  prośbą  
o podjęcie takiej uchwały?
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Wójt  poinformował,  że  miasto  Gdańsk  wspólnie  z  PGK  Słupsk.  
Radca Prawny zastanawia się, do czego ta uchwała jest potrzebna?
Przewodnicząca Rady A.  Łomża zauważa,  że  przy tej  uchwale  budzą się  wątpliwości
dotyczące kosztów dowozu, kto będzie ten koszt ponosił?
Radny K.   Żukowski  zwraca uwagę na fakt,  że przepisy ustawy narzucają  obowiązek
spalania pewnych frakcji. Rodzi się pytanie, gdzie?
M. Klemiato – Prezes ZGK Spółka z o. o. zwraca uwagę, ze taka uchwała była także
podejmowana przez Radę Gminy w Słupsku. Zauważył, że na obecną chwilę nie rodzi
żadnych  kosztów.  Warunki  współpracy  będą  negocjowane  w  terminie  późniejszym.
Spalarnie  muszą  zabezpieczyć  potrzeby  województw.  Uważa,  że  celem  tego
przedsięwzięcia jest to, by ta spalarnia nie była deficytowa.   
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/. 

Uchwała otrzymała nr XLV/338/2014 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

i)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr
XXXII/216/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy
Miejscowości Niepoględzie, Grabówko na lata 2009 – 2016” z dnia 5 czerwca 2009 r. 
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik nr 9
do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 22 września 2014 r.
i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Wójt  poinformował,  że  w przypadku  tej  uchwały zmiana wynika  z  faktu,  że  wcześniej
zrezygnowaliśmy  z  budowy  boiska  w  Niepoględziu,  gdyż  mogliśmy  otrzymać
dofinansowanie do tej inwestycji w wysokości 30%. Uznaliśmy, że jest to za mało. Obecnie
pojawiła się szansa w innym projekcie, gdzie możemy uzyskać 70% dofinansowania do tej
inwestycji.  Chcemy z tego skorzystać i  dlatego musimy dostosować „Plan Odnowy” tej
miejscowości do wymogów projektu.     
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/. 

Uchwała otrzymała nr XLV/339/2014 i stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Ad 3

Agnieszka Łomża – Przewodnicząca Rady poinformowała, że  plan nabywania do
zasobu  mienia  komunalnego   Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  16.09.2014  r.
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/załącznik nr 10/ był omawiany i opiniowany przez  Komisję Rady.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do planu.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego Planu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska poinformowała, że radni na posiedzeniu
wspólnym komisji wyrazili zgodę na nabycie do zasobu mienia komunalnego działki 567/3
i 567/5 w obrębie Dębnica Kaszubska.

Wiceprzewodnicząca  Rady  E.  Fryckowska  postawiła  wniosek  o  wykreślenie  z  planu
nabywania nabycie działki 170/8 w obrębie Skarszów  miejscowość Skarszów Dolny.

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem
Wiceprzewodniczącej Rady Elżbiety Fryckowskiej.

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty: 12 za, 1 wstrzymujący, 0 przeciw.

Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad planem nabywania do
zasobu  mienia  komunalnego   Gminy  Dębnica  Kaszubskie  z  dnia  16.09.2014  r.  
z uwzględnieniem wniosku Wiceprzewodniczącej Rady E. Fryckowskie.

W  wyniku  głosowania  plan  nabywania  do  zasobu  mienia  komunalnego   Gminy
Dębnica Kaszubska z dnia 16.09.2014 r. po uwzględnieniu wniosku został  przyjęty
jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Ad 4

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wójta  Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od dnia 28 sierpnia do dnia 23
września 2014 r.  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu/. 

Ponadto Wójt  poinformował,  że od 16 września trwa w Urzędzie kontrola  prowadzona
przez  Urząd  Kontroli  Skarbowej  w  Słupsku  oraz,  że  sprzedano  autobus,  który  był
wykorzystywany do dowozu uczniów w Szkole Podstawowej w Gogolewie.   

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 28 sierpnia 2014 r. do 23 września 2014 r.
przedstawił Wójt Gminy /załącznik nr 12 do protokołu/.

Przewodnicząca Rady  Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Radny M. Olech poinformował, że doszły go słuchy, że szkoła podstawowa w Dębnicy
Kaszubskiej nie może realizować żadnych wycieczek. Czy powodem jest brak autobusu?
Wójt poinformował, że jeżeli jest potrzeba, to są one organizowane.
Wiceprzewodnicząca  Rady  E.  Fryckowska  poinformowała,  że  szkoła  podstawowa  
w Dębnicy Kaszubskiej miała w budżecie środki znaczone na wyjazdy do kina, teatru czy
inne wycieczki jednodniowe, zgodnie z sugestiami radnych zgłaszanymi przy konstrukcji
budżetu na 2014 rok.  Każdy z nauczycieli  miał  obowiązek złożyć zapotrzebowanie na
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takie wyjazdy. Środki na ten cel na pewno były zabezpieczone.
Radny K. Badowski potwierdził,  że p. Dyrektor na spotkaniu z rodzicami oświadczyła,  
że szkoła na ten cel w roku bieżącym nie ma środków.
Pani I. Warkocka – p.o. Dyrektora w Gogolewie potwierdziła słowa p. Fryckowskiej. Każda
szkoła miała w budżecie zaplanowane środki na takie cele. 
Radny  K.  Badowski  stwierdził,  że  wychowawcy  opiekujący  się  klasami  potwierdzili,  
że gmina nie dała pieniędzy na takie wyjazdy. Sądzi, że brak środków w chwili obecnej, 
to wina niedoszacowania przez szkołę wysokości środków, jakie będą potrzebne.
Radny M. Olech zauważały, że w związku z tymi informacjami nie rozumie tej sytuacji. 
Wiceprzewodnicząca  rady E.  Fryckowska  zauważyła,  że  radni  nie  blokowali  środków  
na wyjazdy. Każdy z dyrektorów do 15.11 każdego roku musi złożyć wstępny plan budżetu
jednostki, w którym muszą być uwzględnione środki na ten cel. 
Pani  M.  Kowalska  –  Dyrektor  Gimnazjum  także  uważa,  że  nastąpiło  przekłamanie.
Dyrektorzy nie są „wróżkami” , nie zawsze uda nam się doszacować realizowane zadania.
Bardzo  często  musimy  kombinować,  skąd  wziąć  środki  na  realizację  niektórych
przedsięwzięć. Prosi o wyrozumiałość, gdyż nie wszystko udaje się przewidzieć.  
Skarbnik Gminy zauważył, że projekty planów finansowych dyrektorzy składają do 15.10
tak  jak   radni  i  inne  jednostki  organizacyjne  i  pomocnicze.  W  następnej  kolejności
zapraszamy dyrektorów na konsultacje. Zapewnił, że nie zdarzyło się, by obcięto środki  
na tego typu wyjazdy.

Radna I. Tabaka  zauważyła, że w jej szkole środki na ten cel planuje Rada Pedagogiczna
wraz z rodzicami.

Ad 5 

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Izabella  Tabaka  poinformowała,  

że Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 posiedzeniu we własnym gronie
oraz na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji  rady. Na posiedzeniu we własnym
gronie dokonano dokończenia przeglądu działalności świetlic i placów zabaw na terenie
gminy. 

Izabella  Tabaka  poinformowała,  że  na  posiedzeniu  wszystkich  komisji  opiniowano
materiały na dzisiejszą sesję.

Radny  P.  Pałubicki  prosi  o  bliższe  informacje  dotyczące  wyciągniętych  wniosków  z
kontrolowanych świetlic.

Przewodnicząca  Komisji  poinformowała,  że  skontrolowane  świetlice  działają  prężnie  i
opiekunki tych świetlic prawidłowo realizują zadania.

Radni nie wnieśli innych uwag do przedstawionego sprawozdania.

b/

 Przewodniczący Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że  Komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  1  wspólnym  posiedzeniu
wszystkich komisji rady, na którym omawiano materiały na dzisiejszą sesję. 
  
c/

      Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Paweł Pałubicki  poinformował,  że Komisja w
okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji
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rady, na którym omawiano materiały na dzisiejszą sesję.  

a)

Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Izabella  Tabaka  w  ramach  uzupełnienia
sprawozdania poinformowała, że 10 września członkowie komisji odwiedzili tzw. budynek
„B”  szkoły  podstawowej  w  Dębnicy  Kaszubskiej.  Poinformowała,  że  klasy  są  pięknie
przygotowane i dostosowane do przyjęcia klas I. 

Ponadto poinformowała, że Komisja przygotowuje wniosek o nadanie tytułu „Zasłużony dla
Gminy Dębnica Kaszubska” dla pani Jadwigi Karaś.  Wniosek stanowi załącznik nr 13  
do protokołu.

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  uważa,  że  wniosek  Komisji  Oświaty  jest
uzasadniony.

Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, jak Komisja Oświaty odebrała świetlicę dla
klas I. Z informacji jakie posiada, wie, że są takie okresy w ciągu dnia,  gdy przebywa tam
około 60 dzieci.

Przewodnicząca  Komisji  poinformowała,  że  problem  jest  znany  Komisji.  Nie  było  
p.  Dyrektor.   Z  tego,  co  im  przekazano  rozważa  się  możliwość  zaadoptowania
dodatkowego  pomieszczenia  na  ten  cel.  Na  chwilę  wizytacji  nie  był  jeszcze
doprecyzowany plan zajęć. Temat będzie przez Komisję monitorowany. 

Radny K. Żukowski zwrócił się z pytaniem, czy to prawda, że dzieci z podstawówki, jak
muszą zostać dłużej, to są przeprowadzane do „starej podstawówki”?

Przewodnicząca  Komisji  poinformowała,  że  Komisji  powiedziano,  że  nie  ma  takiego
procederu.

Radny K. Badowski zwraca uwagę, że zimową porą nie powinno być takich praktyk.  

Ad 6

          Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

1. Radny Ireneusz Ziółkowski w związku z przypadkiem pogryzienia dziecka przez psa na
terenie  szkoły  w  Niepoględziu,  prosi  o  wystosowanie  pism  do  Posterunku  Policji,
Dyrektorów Szkół, Nadleśnictwa i innych jednostek organizacyjnych o szybką interwencję
w  takich  przypadkach  i  informowanie  właściwych  komórek  urzędu   w  celu  podjęcia
natychmiastowej interwencji.

2. Radny Krzysztof Badowski prosi o podanie szczegółowej podstawy prawnej dotyczącej
dofinansowywania  przez  samorząd  posiłków  w  przedszkolach.  Prosi  o  informacje  
o sposobie naliczania tej stawki, wysokości dopłaty, jaką powinien ponosić rodzic. Prosi
także o informację, co  będzie w przypadku, gdy rodzice złożą pozew zbiorowy o zwrot
poniesionych kosztów na wyżywienie dzieci w przedszkolu w latach poprzednich? Jaki to
będzie miało wpływ na budżet?
Przewodnicząca rady Agnieszka Łomża poinformowała, że od września są nowe umowy 
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i rodzic płaci tylko tzw. „wkład do kotła”, który wynosi 6,70 zł.
Radca  Prawny  poinformował,  że  na  dzisiejszej  sesji  na  to  pytanie  radny  nie  uzyska
odpowiedzi. Poinformował, że zagadnienie zostanie szczegółowo przeanalizowane i radny
otrzyma odpowiedź zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie przepisami.

3. Radna Beata Stachowicz w imieniu mieszkańców miejscowości Podole Małe i swoim
własnym prosi o natychmiastowy demontaż istniejącego placu zabaw w tej miejscowości z
uwagi  na  zagrożenie  bezpieczeństwa  osób  korzystających  z  zamontowanych  tam
urządzeń.

Ad 7 – 8

           Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radny  M.  Olech  zwrócił  się  z  z  zapytaniem,  na  jakim  etapie  jest  zamiana  działek  
z właścicielami działek prywatnych, przez które miała by prowadzić „obwodnica północ”?

Wójt  poinformował,  że jest  to na ukończeniu.  Spotyka się  z nieżyczliwością właścicieli
działek.  Do tej pory były to działki rolne, teraz ich funkcja uległa zmianie i są działkami
rolno  – budowlanymi.  Właściciele  działek  są  zaskoczeni  zmianą stawki  podatku,  gdyż
stawka podatku od takich gruntów jest wyższa.

Radny A. Ślipek prosi o udzielenie informacji w następujących kwestiach :

1) Kiedy całkowicie zostanie zlikwidowany pojemnik PCK do zbiórki odzieży używanej,
ustawiony w centrum miejscowości,  na placu przy krzyżu? Pojemnik jest przepełniony,
obok złożone są worki (około 20) z używaną odzieżą. Z tego co zauważył, jest to odzież
raczej  nie  nadająca się  do  przekazania,  Jeżeli  te  worki  będą  tam leżały  dalej,  to  ich
zawartość będzie ulegała rozpadowi. Mieszkańcy Budowa  rzeczy nadające się do użytku
częściej  oddają w trakcie prowadzonych zbiórek samochodowych przez PCK.

2) Kiedy zostanie zlikwidowana pryzma pozostałości po budowie chodników w miejscu
jak wyżej? Obecnie mieszkańcy zrobili  tam sobie wysypisko wszystkich niepotrzebnych
rzeczy. Można tam zauważyć składowisko eternitu, czy powycinanych krzewów.  

Radny A. Ślipek podziękował na ręce radnego powiatu Ireneusza Bejnarowicz całej radzie
Powiatu,  Starostwu i  Dyrektorowi  Zarządu Dróg Powiatowych za  wykonanie  prac przy
remoncie drogi przez Budowo. Takie podziękowania przekazał także Wójtowi, Wicewójtowi
i Radzie Gminy.  

Wójt poinformował, że w chwili  obecnej nie można jeszcze podjąć prac porządkowych  
w celu zlikwidowania pryzmy gruzu w Budowie, gdyż prace przy budowie chodnika nie
zostały jeszcze zakończone. Poinformował, ze z chwilą zakończenia tych prac rozpoczną
się prace związane z uporządkowaniem tego placu.  Złożone tam materiały ze starego
chodnika stanowią cenny kruszec pod utwardzanie dróg. Odnośnie pojemnika do zbiórki
niepotrzebnej odzieży poinformował, że temat jest mu znany. Zgłosiliśmy ten fakt do PCK.
Jeżeli nie zostanie on usunięty w najbliższym czasie i nie znikną  z tego miejsca złożone 
w  workach  rzeczy,  zobowiąże  Prezesa  ZGK do  zabrania  tego  pojemnika  w  depozyt  
na teren ZGK i do wywiezienia zgromadzonych tam worków. 
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Radny I.  Ziółkowski  w imieniu pracowników Posterunku Policji  w Dębnicy Kaszubskiej
zwrócił się z prośbą o zabezpieczenie, w przyszłorocznym budżecie gminy, środków na
zakup nowego alkomatu do posterunku. Zakup nowego alkomatu to kwota ok. 2.200 zł.
Alkomat, który jest obecnie na wyposażeniu posterunku, kończy ważność – upływa  termin
gwarancji.  To urządzenie, które chcą zakupić, jest urządzeniem przenośnym. Kierownik
Posterunku przedłożył prośbę w tej sprawie do urzędu na piśmie. Policjanci w tej sprawie
przybyli na dzisiejszą sesję, ale obowiązki służbowe nie pozwoliły im na tak długi pobyt  
i dlatego upoważnili go do przedstawienia tej sprawy. 

Radny Z. Botwinionek zwrócił się z zapytaniem, na jakim etapie jest rozbudowa szatni na
boisku sportowym w Podolu Małym?

Wójt poinformował, że temat trochę się skomplikował. Okazało się, że istniejący tam obiekt
szatni został postawiony jako samowola budowlana. Obiekt powstał nielegalnie. Przez cały
czas jest w kontakcie z Nadleśniczym Nadleśnictwa w Łupawie. Czeka na jego powrót.
Nadleśniczy  otrzymał  za  ten  stan  reprymendę  w  Szczecinku.  Nie  powiadomiono
Nadleśnictwa o istniejącym tam obiekcie przed przedłożeniem planów jego rozbudowy do
zaakceptowania. Przez tę sytuację zrobił się zator. Sytuację można jeszcze odwrócić, tak
twierdzi p. Jereczek. Sami jesteśmy sobie winni tego problemu. Gdyby wiedział, że obiekt
stoi nielegalnie, to już by ten problem rozwiązał. 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem na jakim etapie jest
konkurs na stanowisko dyrektora szkoły podstawowej w Gogolewie.

Wójt poinformował, że wpłynęła 1 oferta. Ponadto poinformował, że w ostatnią sobotę na
stadionie  w  Dębnicy  Kaszubskiej  odbyła  się  piękna  impreza.  Był  podbudowany
podziwiając wysportowaną, wspaniałą młodzież. Stadion powinien tętnić życiem. Uważa,
ze  warto  zaplanować  środki  w budżecie  na  takie  cele.  Należy zachęcać  młodzież  do
korzystania z tych pięknych obiektów. 

Pani M. Kowalska – Dyrektor Gimnazjum poinformowała, że w minioną sobotę odbył się
na  tych  terenach  II  lekkoatletyczny  otwarty  piknik  sportowy.  Zaprosiła  wszystkich  do
zabawy. Przewidziano także atrakcje dla rodziców.

Pan M. Klemiato – Prezes ZGK prosi,  jako właściciel  tych  obiektów,  by w przyszłości
informować go o terminach planowanych tam imprez.  

Radny K.  Żukowski  stwierdził,  że  cieszy  się  z  organizacji  takich  imprez.   Zwrócił  się
jednocześnie  z  zapytaniem  do  p.  Dyrektor  jakie  widzi  rozwiązanie,  by  młodzież  nie
uciekała z naszego gimnazjum? Chodzi przede wszystkim o zdolną młodzież. W Dębnicy
Kaszubskiej stało się modne posyłanie dzieci do szkół w Słupsku, a zwłaszcza do szkół
Mistrzostwa Sportowego.

Pani M. Kowalska zauważyła, ze cudów nie ma. Cuda już się skończyły. Szkoła ma bogatą
ofertę nauczania, dobrą kadrę. Obecnie przygląda się nauczycielom.  Jej nie interesuje, 
co było, ją interesuje co będzie. Stwierdziła, ze w szkole jest fantastyczna młodzież. Prosi
o  czas,  który  jest  potrzebny  tej  szkole  na  wyciszenie  emocji.  Prosi  o  jeden  rok
dydaktyczny. 

Radny K.  Żukowski  prosi,  by p.  Dyrektor  zaplanowała w swoim harmonogramie pracy
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wizyty  w  szkołach  podstawowych  w  celu  przekonywania  młodzieży  klas  szóstych  
do wyboru naszego Gimnazjum jako miejsca dalszej swojej nauki. 

Pani M. Kowalska poinformowała, że takie wizyty w szkołach podstawowych znajdą się  
w  harmonogramie  jej  pracy.  Ponadto  poinformowała,  że  celem  wzmocnienia   kadry
dydaktycznej planuje przyciągnięcie ze Słupska wykwalifikowanych nauczycieli. 

Pani Urszula Rączka – sołtys wsi Motarzyno prosi o:

-  informację,  czy  zgłoszono  ponownie  problem  mieszkania  p.  Muras  do  nadzoru
budowlanego?  Prosi  o  wizytację  na  miejscu  w  celu  zapoznania  się  z  panującą  tam
sytuacją. W tym domu, nad mieszkaniem p. Muras zapada się już strop. Wpadły kominy.
Przypomina, że jest to jedno z mieszkań w budynku czterorodzinnym. Zwraca uwagę,  
że u p. Wilgów może dojść do tragedii,

- wystąpienie do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wyrażenie zgody na wycięcie 2 drzew
przy parkingu koło kościoła,

-  informację,  czy będzie zamontowana bramka wejściowa na plac zabaw przy szkole.
Chce wnioskować o budowę chodnika,

- kiedy przejdzie „ekipa” z Budowa do Motarzyna, by wykonać drogę do p. Skibrowskich?
Miała takie obietnice.

- kiedy w Motarzynie zostaną zamontowane u wszystkich odbiorców wodomierze?

Prezes ZGK prosi o podanie nazwisk, gdzie nie ma zamontowanego wodomierza. Jego
zdaniem wodomierzy nie ma u tych odbiorców, u których nie ma możliwości technicznych.

Pani Rączka twierdzi, że wodomierze nie są zamontowane w przypadku 10% odbiorców. 

- kiedy będą wycinane chaszcze na terenach przy zbiorniku retencyjnym?

Prezes ZGK [poinformował, że to, co mogą to wykonują. Prosi, by mieszkańcy wspólnie
uzgodnili koncepcję dotyczącą zagospodarowania tego terenu. Na chwilę obecną każdy
ma inną.

P.  sołtys  poinformowała,  że  na  etapie  projektowania  były  tam  zaplanowane  ławeczki,
alejki, oświetlenie oraz 2 mostki, by można tam  wejść na wysepkę.

Wójt stwierdził, że zaprosi panią sołtys do Gogolewa i pokaże, co zrobili mieszkańcy tej
miejscowości  wspólnie  z  p.  sołtys  w  celu  poprawy wizerunku  miejscowości.  Uważa,  
że wiele prac można wykonać we własnym zakresie, by miejscowość zyskała na estetyce.

Radna I. Tabaka potwierdziła, że Wicewójt obiecał, że jak zostaną zakończone prace przy
układaniu  chodnika  w  Budowie,  to  zatrudnieni  tam  pracownicy  zostaną  skierowani  
do  wykonania  prac  przy  drodze  do  p.  Skibrowskich.  Odnośnie  furtki  na  plac  zabaw
poinformowała,  że  jest  zlokalizowana  od  strony  p.  Leman.  Dzieci  chodzą  na  skróty  
od  strony drogi  wojewódzkiej.  Nauczyciele  zwracają  na to  uwagę rodzicom i  proszą,  
by zwracali uwagę swoim dzieciom, by tego nie czyniły. Z uwagi na ich bezpieczeństwo. 
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Wójt odnośnie wystąpienia o zgodę na wycinkę drzew poinformował, że nie widzi takiej
potrzeby, ponieważ ten parking, który tam obecnie funkcjonuje jest „dziki”. Nikt nie pozwoli
na usytuowanie parkingu w tym miejscu, gdyż tam nie ma wyjazdu.

Radny P. Pałubicki także uważa, że nikt nie da zgody na wycinkę tych drzew. Ekolodzy na
pewno  wynajdą  jakieś  rosnące  na  tych  pniach  chronione  mchy,  tak  jak  to  było  na
drzewach przy drodze do Kotowa.

Wójt zauważył, że obecnie osoby korzystające z „parkingu” grzecznościowo korzystają z
drogi p. Leman, która jest drogą prywatną. Odnośnie zgłoszenia mieszkania p. Muras do
Nadzoru  Budowlanego  poinformował,  że  odszuka  to  zgłoszenie  i  poinformuje
zainteresowaną. 

Radny P. Pałubicki uważa, że może należy się zastanowić nad przekwalifikowaniem tej
drogi prywatnej na drogę gminną?

Wójt uważa, że plac zabaw powinien zostać przy boisku szkolnym. Przy zbiorniku także
powinien być zlokalizowany. On także by chciał, by na tym terenie były ławeczki, alejki czy
oświetlenie, ale jest wiele ważniejszych spraw. Droga do p. Skibrowskich będzie zrobiona.
Jest  wiele  terminowych  spraw,  które  muszą  być  zakończone  w  pierwszej  kolejności.
Robimy remonty mieszkań w Gogolewie i Borzęcinie. W Dębnicy Kaszubskiej są fatalne
chodniki. Wszystkich miejscowości nie obdzielimy tymi zatrudnionymi pracownikami. Nie
ma nić przeciwko budowie mostków prowadzących do wysepki, ale na pewno nie pójdą na
ten cel środki z budżetu gminy. Priorytetem jest pętla przy posesji p. Kogutów, gdzie wody
opadowe nanoszą piach na drogę wojewódzką, co stanowi zagrożenie dla uczestników
ruchu samochodowego. Mamy dużo tematów do realizacji. Uważa, że wiele takich spraw
można załatwić poprzez realizację projektów, których beneficjentami są stowarzyszenia.
Należy  uaktywnić  społeczeństwo.  Zaprosił  zainteresowane  osoby  na  spotkanie,  które
odbędzie się w poniedziałek w Krzyni w siedzibie Stowarzyszenia. Sądzi, że Motarzyno
skorzysta z ofert projektowych. Zauważył, że stowarzyszenia dostają 85% dofinansowanie
do realizowanych zadań.

Radny  P.  Pałubicki  zauważył,  że  w  planach  nie  były  ujęte  zadania  związane  
z zagospodarowaniem tego terenu, tj. budowa kładek, ławek czy lamp oświetleniowych.  
O takim pomyśle na zagospodarowanie tylko się mówiło.  Z tego co się orientuje, jest tam
wiele ptasich gniazd i to wykluczy możliwość budowy kładki. To miejsce ma być ozdobą
waszej miejscowości a jednocześnie miejscem do rozmnażania ptactwa.

Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem do p. dyrektor Gimnazjum, czy jest prawdą, że
kilku nauczycieli otrzymało odprawy i nadal jest zatrudnionych w Gimnazjum?

P.  M.  Kowalska bardzo prosi,  by tego tematu  nie  roztrząsać publicznie.  To niczemu i
nikomu nie służy. Przypomina, że dyrektorem jest od 1 września i nie miała wpływu na
pewne procesy poprzedniej p. dyrektor oraz na układanie planu. Nadmieniła jednak, że
jeden wniosek został wycofany, a w drugim przypadku będzie zawarta ugoda sądowa.

Przewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża poinformowała, że do biura rady wpłynęła
odpowiedź  na  pismo  p.  Buszmana  z  Żarkowa,  z  którym  radni  zostali  zapoznani  na
ostatniej sesji rady Gminy. Zapoznała radnych z treścią odpowiedzi. Odpowiedź stanowi
złącznik nr 14 do protokołu.    
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Radna B. Stachowicz poinformowała, że była nie miejscu i  stwierdziła, że 2 studzienki
zlokalizowane na drodze zapadają się. Uważa, że droga musi być przejezdna.

Wójt zauważył, że studzienki się nie zapadają, zapada się grunt przy studzienkach.

Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zapoznała także radnych z odpowiedzią  jaka
została skierowana do parafii rzymsko - katolickiej w Dobieszewie w odpowiedzi na prośbę
o udzielenie wsparcia finansowego przy remoncie kościoła.  Pismo znajduje się w teczce
OG.0004/2014.

Pani A. Pietrzak Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury zaprosiła wszystkich obecnych na
sobotę na plac przed GOK, na otwarcie zamontowanej w ramach realizowanego projektu
siłowni zewnętrznej. 

Ad 9    

Agnieszka Łomża, Przewodnicząca Rady Gminy, o godzinie  13.20 dokonała zamknięcia
obrad XLV  sesji Rady Gminy, po wyczerpaniu porządku obrad. 

                                                                                        
                                                                                                                        Przewodnicząca
                                                                                                                           Rady Gminy

                                                                                                                     /-/ Agnieszka Łomża
              
Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołacka             
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